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Protokół nr LIX/18
z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

odbytej w dniu 5 lipca 2018 r.

Sesja rozpoczęła się o godz. 16:00 i trwała do godz. 17:00. Obrady sesji odbyły się w sali
obrad Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza Piramowicza 32 w Kędzierzynie-
Koźlu (pokój nr 229).Obrady prowadził Andrzej Kopeć, przewodniczący Rady Miasta.

LIX sesja Rady Miasta została zwołana na wniosek prezydenta miasta, w trybie art. 20
ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym.

Ad 1.
Otwarcia sesji dokonał przewodniczący Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle Andrzej
Kopeć. Po przywitaniu wszystkich obecnych poinformował, że obrady Rady są
prawomocne – w chwili stwierdzania prawomocności sesji uczestniczyło w niej 16
radnych. W trakcie obrad przybyli kolejni radni. Łącznie obecnych było 17 radnych.
Nieobecni na sesji byli Sylwia Artuna, Agnieszka Iłowska, Hubert Majnusz, Rafał
Olejnik, Przemysław Pawlik, Elżbieta Setnicka (lista obecności radnych w załączeniu
do protokołu).

Do przesłanego radnym porządku obrad nie wprowadzono żadnych zmian. W związku
z tym porządek obrad przedstawia się jak niżej:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Podjęcie uchwał:

1) zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia Prezydenta Miasta
Kędzierzyn-Koźle Sabiny Nowosielskiej;

2) w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość i szczegółowe warunki
przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego,
funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników
wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach
prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle wraz z autopoprawką;

3) w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania
przedszkolnego przez dzieci objęte wychowaniem przedszkolnym do końca roku
szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w przedszkolach
publicznych prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle.

3. Zakończenie obrad.

Ad 2.
1) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia

Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle Sabiny Nowosielskiej;

Sekretarz Miasta Zbigniew Romanowicz poinformował, że przedłożony projekt
uchwały jest konsekwencją działań prawodawcy, jednego z organów administracji
rządowej Rady Ministrów, który rozporządzeniem z dnia 15 maja 2018 r. dokonał
zmiany rozporządzenia w sprawie wynagrodzenia pracowników samorządowych.
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Rozporządzenie to wprowadza od 1 lipca 2018 r. zmienione stawki wynagrodzenia
zasadniczego dla wójtów, burmistrzów, prezydentów. Stawki maksymalne określone
w rozporządzeniu obowiązujące od 1 lipca wynoszą dla wynagrodzenia zasadniczego
5 000,00 złotych podczas gdy do 30 czerwca stawka maksymalnego wynagrodzenia
zasadniczego wynosiła 6 200,00 złotych. Pozostałe składniki wynagrodzenia określone
w rozporządzeniu nie uległy zmianie, tj. stawki maksymalne elementów
wynagrodzenia prezydenta. Obniżenie stawki maksymalnego wynagrodzenia
zasadniczego skutkuje obniżeniem dodatku za wieloletnią pracę, który jest
składnikiem wynagrodzenia. Zwrócił uwagę, że tryb wprowadzenia ww.
rozporządzenia budzi znaczące wątpliwości co do zgodności z przepisami Konstytucji
oraz Europejskiej Karty Samorządu Lokalnego. Wątpliwości te zostały również
podniesione przez różne gremia w tym przez Związek Miast Polskich, który wystąpił
do Prezydenta Rzeczpospolitej Polskiej z prośba o wszczęcie procedury i zbadanie
zgodności ww. rozporządzenia z przepisami konstytucji. Niezależnie od
rozporządzenia które wprowadziło nowe stawki należy zwrócić uwagę na fakt, że
wynagrodzenie prezydenta miasta ustala wyłącznie rada miasta w drodze uchwały.
Powinna się posiłkować przepisami wykonawczymi do ustawy o pracownikach
samorządowych, które określają granice stawek które mogą być stosowane. Jednakże
rozporządzenie to w żaden sposób nie ingeruje w wyłączną kompetencję rady miasta
do dokonania tej zmiany. W uzasadnieniu do projektu uchwały przedstawiono
materiały które zostały przygotowane na zlecenie Związku Miast Polskich miedzy
innymi opinię dotyczącą ewentualnej niezgodności przepisów rozporządzenia
z przepisami Konstytucji i Europejskiej Karty Samorządu Lokalnego, a także
przykładowe scenariusze działań które mogą być podjęte przez organy stanowiące
gmin, a także ewentualne reakcje organów nadzoru w przypadku określonych działań.
Znane są już w Polsce wielokrotnie występujące przypadki nie podejmowania przez
rady gmin uchwał zmieniających. Są także pojedyncze przypadki (jeden ze
scenariuszy objęty rekomendacjami opinii załączonych do zlecenia Związku Miast
Polskich) podjęcia uchwały zmieniającej wynagrodzenie prezydenta z zachowaniem
okresu uprzedzenia, który jest odpowiednikiem okresu wypowiedzenia
przewidzianego w kodeksie pracy. Okres ten miałby zastosowanie w przypadkach
jednostronnej zmiany warunków pracy i płacy prezydenta miasta. Uzasadnieniem
stosowania takiego okresu uprzedzenia zdaniem Sądu Najwyższego jest wskazanie, iż
rzeczywiście nie można na niekorzyść pracownika zmieniać warunków w postaci
obniżenia wynagrodzenia bez okresu odpowiadającego okresowi wypowiedzenia.
Mimo, że przepisy kodeksu pracy wprost nie przewidują tego dla stanowisk gdzie
nawiązywany jest stosunek pracy na podstawie wyborów, to zasada ta ma również
zastosowanie. Sąd Najwyższy wskazał, że niezachowanie ww. okresu uprzedzenia
może skutkować skutecznym dochodzeniem swoich roszczeń przez prezydenta na
drodze sądowej. Dlatego też przygotowany projekt uchwały przewiduje zachowanie
okresu uprzedzenia który równy jest okresowi wypowiedzenia, tj. 3 miesiące od daty
zakończenia miesiąca w którym w którym takie oświadczenie pracownikowi jest
złożone. Ponieważ byłoby złożone w lipcu to okres tego uprzedzenia upływałby
30 października 2018 r.
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Przewodniczący obrad Andrzej Kopeć otworzył dyskusję a następnie spytał się
w jakiej byliby sytuacji gdyby Rada Miasta dzisiaj nie podjęła tej uchwały.

Zbigniew Romanowicz wyjaśnił, że w takiej sytuacji wojewoda nie mógłby
zastosować środków nadzorczych w postaci uchylenia uchwały której nie podjęto.
Bardzo prawdopodobne byłoby wezwanie ze strony wojewody do usunięcia
naruszenia prawa. Prawdopodobne także jest skierowanie kontroli do wszystkich tych
samorządów które realizują obowiązek wypłaty wynagrodzenia organom
wykonawczym celem sprawdzenia czy nie nastąpiło naruszenie dyscypliny finansów
publicznych w skutek wypłacenia wynagrodzenia w wysokości odmiennej niż wynika
to z rozporządzenia. Nie podjęcie ww. uchwały skutkuje tym, że obowiązuje cały czas
uchwała Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle podjęta 15 grudnia 2014 r. ze zmianą
w lutym 2015 r. W ocenie służb prawnych sporządzających opinię na rzecz Związku
Miast Polskich a także służb prawnych gminy Kędzierzyn-Koźle byłaby to
wystarczająca podstawa do obrany przed zarzutem naruszenia dyscypliny finansów
publicznych, polegającej na wypłacie wynagrodzenia bez stosownej podstawy
prawnej. Poinformował, że bezpośrednich konsekwencji prawnych dla Rady Miasta
nie ma.

Ryszard Masalski nie zgodził się z wypowiedzią przedmówcy, że konsekwencji dla
Rady Miasta nie ma w przypadku nie podjęcia przedmiotowej uchwały. Uważa, że jej
nie podjęcie to nie wykonywanie obowiązków Rady Miasta, czego skutkiem może być
wystąpienie Wojewody do Premiera z wnioskiem o zarząd komisaryczny. Wyraził
zdziwienie tym, że projekt uchwały został złożony przez Prezydenta a nie przez
przewodniczącego Rady Miasta. Uważa, że ten projekt uchwały nie powinien być
przedłożony przez prezydenta. Wyraził swoje wątpliwości prawne do tego czy
przedstawiony dokument jest projektem uchwały. Jeżeli nie ma na tym dokumencie
podpisu przewodniczącego Rady Miasta to dla niego to nie jest projekt uchwały
w sprawie zmian wynagrodzenia dla Prezydenta Miasta.

Przewodniczący obrad Andrzej Kopeć przerwał wypowiedź przedmówcy i wyjaśnił,
że to kto ma inicjatywę uchwałodawczą reguluje statut gminy i nie ma tam żadnych
wyjątków w kategorii uchwał. Mamy tutaj do czynienia z projektem uchwały
obniżenia wynagrodzenia wynikający z przepisów, które ustawodawca nakłada.
W przypadku kiedy podwyższali pensję pani Prezydent na początku kadencji to
z takim projektem on występował, tj. przewodniczący Rady Miasta. Nie był to żaden
wymóg tylko było to funkcjonowanie w ramach przepisów prawa, które od lat
obowiązywało. Jest tutaj konkretna sytuacja prawna na którą trzeba zareagować.
Zatem nie dziwi się, że pani Prezydent przygotowała ww. projekt uchwały. Podkreślił,
że ma do tego prawo, a sytuacja prawna zmusza Radę do zajęcia się tym tematem.

Ryszard Masalski podtrzymał swoje stanowisko, że autorem tego projektu powinien
być przewodniczący Rady Miasta z uwagi na to, że przewodniczący reprezentuje
pracodawcę, a pani prezydent w tym konkretnym przypadku jest pracownikiem.
Zwrócił uwagę, że z uzasadnienia projektu uchwały nie wynika dlaczego proponuje się
wynagrodzenie zasadnicze na poziomie 5 000 złotych, jeżeli nowe widełki zawierają
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się w kwocie 3 800 złotych do 5 000 złotych. Zatem od razu założono górną stawkę.
Stare widełki to 4 8000 złotych do 6 200 złotych, jednak tutaj również Prezydent miał
przyznaną stawkę najwyższą. Zmniejszenie stawki wynagrodzenia zasadniczego
wynika z przymusu zmienionych przepisów. Podzielił się swoją opinią, iż nie
dostrzega aby Prezydent rozwiązał jakikolwiek problem, miasto wciąż się zadłuża,
optymalizacji wydatków nie widać, odpływ ludności nie jest zatrzymany. Nie ma jego
zdaniem uzasadnienia aby Prezydent otrzymał wynagrodzenie zasadnicze
w maksymalnej wysokości. Powinno być ono niższe, tj. nie więcej niż 4 000 złotych.
Pozostałe elementy wynagrodzenia, tj. dodatek funkcyjny, dodatek specjalny nie
powinny ulec zmianie. Złożył następnie wniosek aby zmienić § 1 ust. 1 omawianego
projektu uchwały, tj. aby otrzymał on brzmienie: wynagrodzenie zasadnicze
w wysokości 4 000 złotych.

Zbigniew Romanowicz wyjaśnił, że obowiązek przygotowywania przez prezydenta
miasta projektów uchwał jest nie tylko obowiązkiem statutowym ale i jest to
obowiązek wynikający z ustawy o samorządzie gminy (art. 30 ust. 2 pkt 1). Następnie
w odniesieniu do wypowiedzi przedmówcy odnośnie ustanowienia zarządu
komisarycznego w przypadku nie wykonywania zadań przez radę gminy
poinformował, że dotyczy to powtarzającego naruszania przepisów ustaw lub
konstytucji. Jednakże w ocenie samego autora tejże opinii jest to całkowicie nierealne.
Wyjaśnił, że Rada Miasta wykonuje swoje zadania i nie ma mowy o powtarzającym
się naruszaniu przepisów ustaw lub konstytucji.

Katarzyna Dysarz poinformowała, że będzie głosowała przeciw zmianie tej uchwały
i wynagrodzenia pani Prezydent. Podkreśliła, że jest to niezgodne z przepisami.
Uważa, że pracodawca powinien zarabiać więcej od swoich pracowników, a kwota
5 000 złotych brutto to aktualnie średnie wynagrodzenie.

Grażyna Radka podkreśliła, że brakuje jej debaty i konsultacji społecznych w tym
temacie i konkretnego uzasadnienia dlaczego mają być obniżone wynagrodzenia
prezydentów. Ustawodawca nie zadbał o to aby samorządowcami przeprowadzić
jakiekolwiek rozmowy w tym temacie. Zwróciła uwagę, że praca prezydenta polega na
ciągłej kontroli mieszkańców i organizacji pozarządowych. Jest to praca transparentna
i trwa 24 godziny na dobę. Mając na uwadze ww. będzie głosowała przeciw.

Andrzej Kopeć wyjaśnił kontekst polityczny zmiany przepisów, tj. ujawnienie
wysokich premii członków rządu .

Dorota Zasłonak przychyliła się do wypowiedzi radnej Katarzyny Dysarz i Grażyny
Radki. Zwróciła także uwagę, że pensje wójtów, burmistrzów , prezydentów od kilku
lat nie ulegały zmianie. Rada Miast ma uprawnienia do zmiany wynagrodzenia, zatem
odbiera się jej takie możliwości. Uważa, że za dobra pracę wynagrodzenia się - nie
obniża.

Michał Nowak zwrócił uwagę, że to z czym mają dzisiaj doczynienia to tylko jeden
z elementów ataku partii rządzącej na państwo prawa i na demokrację.
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Rozporządzenie to zostało wydane z obrazą podstawowych przepisów prawa i zasad
tworzenia prawa.

Grzegorz Mateja spytał się o przyczyny zwołania sesji nadzwyczajnej, skoro tydzień
temu była sesja. Dlaczego nie mogło ww. być przedmiotem obrad 28 czerwca.

Zbigniew Romanowicz poinformował, że teoretycznie można było przedłożyć
ww. projekt uchwały jako propozycję do poszerzenia porządku obrad poprzedniej
sesji. Jednak rozporządzenie to wskazuje, że stawki obowiązują od 1 lipca i nie
przewiduje żadnych okresów przejściowych. Dlatego też organ wykonawczy
przygotowując ten projekt uchwały uważa, że powinno się ją podejmować na gruncie
obowiązujących przepisów rozporządzenia. Gdyby wariant z zastosowanym
uprzedzeniem wszedł w życie także oznaczałoby, że okres uprzedzenia byłby liczony
od zakończenia lipca.

Grzegorz Mateja przypomniał, że w tej kadencji wysokość wynagrodzenia pani
Prezydent była kilkukrotnie zmieniana.

Andrzej Kopeć przypomniał, że z wypowiedzi sekretarza wynika, że w tej sprawie
były podejmowane dwie uchwały.

Grzegorz Mateja poprosił o sprawdzenie w zeszłej kadencji okresu uprzedzenia.

Zbigniew Romanowicz przychylił się do prośby przedmówcy. Nie zna on jednak
takiego przypadku gdzie było obniżane wynagrodzenie prezydenta miasta w drodze
uchwały.

Andrzej Kopeć stwierdził, iż wydaje mu się, że taki precedens już był.

Ewa Czubek przypomniała, że prezydentowi Wiesławowi Fąfarze chciano obniżyć
wynagrodzenie.

Andrzej Kopeć poinformował, że wynagrodzenie Wiesławowi Fąfarze obniżono na
początku kadencji. Podwyższono na początku kadencji do maksymalnego uposażenia
prezydenta Tomasza Wantuły.

Ewa Czubek przychyliła się do argumentacji Michała Nowaka. Uważa, że reguł
w trakcie meczu się nie zmienia. Pani Prezydent została na określonych warunkach
zatrudniona, tj. Rada Miast przyznała jejwynagrodzenie. Obniżanie tego
wynagrodzenia w jej ocenie jest nieuzasadnione, nieuprawnione i niezgodne ze
standardami. Będzie zatem głosowała przeciw. Odniosła się następnie do argumentacji
radnego Ryszarda Masalskieg. Uważa, że obniżaniem wynagrodzenia nie zmotywuje
się pracownika do lepszej pracy.

Adam Sadłowski uważa, że dyskusja ta nie powinna mieć miejsca. Zaproponowała
aby głosować w tej sprawie.
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Po stwierdzeniu, że nikt nie zgłasza się do dyskusji, Przewodniczący Rady Miasta
sprawdził kworum, a następnie poddał pod głosowanie wniosek radnego Ryszarda
Masalskiego w sprawie zmiany wynagrodzenia zasadniczego Prezydenta Miasta
Kędzierzyn-Koźle Sabiny Nowosielskiej z kwoty 5 tysięcy złotych na kwotę 4 tysięcy
złotych.

Wyniki głosowania
ZA: 2, PRZECIW: 13, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 6

Wyniki imienne:
ZA (2)
Ryszard Masalski, Michał Nowak
PRZECIW (13)
Ewa Czubek, Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki, Andrzej Kopeć, Beata
Łobodzińska, Halina Mińczuk, Dorota Mrówka, Adam Oczoś, Ewa Odulińska,
Grażyna Radka, Witold Rusak, Tomasz Scheller, Dorota Zasłonka
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Grzegorz Mateja
BRAK GŁOSU (1)
Adam Sadłowski
NIEOBECNI (6)
Sylwia Artuna, Agnieszka Iłowska, Hubert Majnusz, Rafał Olejnik, Przemysław
Pawlik, Elżbieta Setnicka

Michał Nowak poprosił o zaprotokołowanie, iż błędnie w ww. głosowaniu udzielił
głosu. Pomimo, że był „przeciw” omyłkowo zagłosował „za”.

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć poinformował, że wniosek nie zyskał
akceptacji a następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę
w sprawie ustalenia wynagrodzenia Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle Sabiny
Nowosielskiej.

Wyniki głosowania
ZA: 3, PRZECIW: 14, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6

Wyniki imienne:
ZA (3)
Ryszard Masalski, Grzegorz Mateja, Adam Sadłowski
PRZECIW (14)
Ewa Czubek, Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki, Andrzej Kopeć, Beata
Łobodzińska, Halina Mińczuk, Dorota Mrówka, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa
Odulińska, Grażyna Radka, Witold Rusak, Tomasz Scheller, Dorota Zasłonka
NIEOBECNI (6)
Sylwia Artuna, Agnieszka Iłowska, Hubert Majnusz, Rafał Olejnik, Przemysław
Pawlik, Elżbieta Setnicka
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Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć poinformował, że uchwała nie została
podjęta.

2) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość i
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat,
motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych
składników wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach
prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle wraz z autopoprawką;

Katarzyna Dysarz, przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej
poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ww. projekt
uchwały wraz z autopoprawką oraz z drobnymi poprawkami technicznymi na wniosek
radnego Michała Nowaka.

Ewa Czubek spytała się czy jest zrobiona projekcja finansowa skutków zmiany
regulaminu wynagradzania w kwesti budżetu miasta.

Zastępca Kierownika Wydziału Oświaty i Wychowania Aleksandra Felsztyńska
poinformowała, że skutki finansowe podjęcia ww. uchwały będą od września,
tj. odczuwalne będą tylko podwyżki dodatku dla nauczycieli którzy są opiekunami
stażu nauczycieli kontraktowych. Od września dodatki te będą zrównane. Do tej pory
dodatek dla nauczyciela opiekuna stażu nauczyciela kontraktowego wynosił 85
złotych. Na wniosek Związków Zawodowych dodatki te od września w przypadku
podjęcia uchwały zostaną określone w wysokości 120 złotych. Skutek finansowy do
końca roku wraz z pochodnymi wyniesie około 16 tysięcy złotych. W przypadku
dodatku funkcyjnego dla nauczycieli na stanowiskach kierowniczych to uchwała ta nie
wywoła skutków finansowych ponieważ dodatki te są przyznawane przez panią
prezydent na okres pełnienia tej funkcji a dają tylko możliwość podwyższenia tego
dodatku w sytuacji kiedy dyrektor będzie spełniał warunki określone w uchwale.
Ustawodawca od 1 września wprowadza zakaz pracy w godzinach
ponadwymiarowych dyrektorom i nauczycielom będących na stanowiskach
kierowniczych. Zatem część dyrektorów straci na swoim wynagrodzeniu.

Grzegorz Mateja poprosił o udzielenie odwiedzi na zadane wcześniej (w poprzednim
punkcie) pytanie, tj. o sprawdzenie w zeszłej kadencji okresu uprzedzenia.

Po stwierdzeniu, że nikt nie zgłasza się do dyskusji, prowadzący obrady poddał pod
głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość
i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat,
motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników
wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych
przez Gminę Kędzierzyn-Koźle wraz z autopoprawką.
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Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 6

Wyniki imienne:
ZA (16)
Ewa Czubek, Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki, Andrzej Kopeć, Beata Łobodzińska,
Ryszard Masalski, Grzegorz Mateja, Dorota Mrówka, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa
Odulińska, Grażyna Radka, Witold Rusak, Adam Sadłowski, Tomasz Scheller, Dorota
Zasłonka
BRAK GŁOSU (1)
Halina Mińczuk
NIEOBECNI (6)
Sylwia Artuna, Agnieszka Iłowska, Hubert Majnusz, Rafał Olejnik, Przemysław Pawlik,
Elżbieta Setnicka

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr LIX/566/18
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

z dnia 5 lipca 2018 r.

w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość i szczegółowe
warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego,

funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników
wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach

prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

3) Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie
z wychowania przedszkolnego przez dzieci objęte wychowaniem przedszkolnym
do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat,
w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle.

Katarzyna Dysarz, przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej
poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ww. projekt
uchwały. Wyjaśniła, że projekt niniejszej uchwały zmienia podstawę prawną. Pod
względem opłat dla rodziców czy dzieci nic się nie zmienia. Zwróciła uwagę, że
dotychczasowe umowy będące umowami cywilnoprawnymi na wykonywanie usług
edukacyjnych w przedszkolach stają się daniną publicznoprawną, zatem umowy te nie
będą podpisywane. Wszystko inne pozostaje bez zmian.

Ryszard Masalski zadał pytania dotyczące §4 projektu uchwały. Spytał się jaki procent
dzieci to dzieci z rodzin zastępczych będących w naszych przedszkolach, jaki procent
dzieci to dzieci będące drugim dzieckiem z rodzeństwa w całej zbiorowości dzieci
uczęszczających do przedszkola, jaki procent dzieci to dzieci uczęszczające do
przedszkoli będących trzecim i następnym dzieckiem oraz jaki procent dzieci to dzieci
z domów dziecka które uczęszczają do naszych przedszkoli. Czy chodzi o domy
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dziecka w ogóle czy chodzi o dom dziecka w Kędzierzynie-Koźlu. Poprosił aby dane
takie wpłynęły do Biura Rady Miasta.

Następnie przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego
przez dzieci objęte wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku
kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w przedszkolach publicznych prowadzonych
przez Gminę Kędzierzyn-Koźle.

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 6

Wyniki imienne:
ZA (16)
Ewa Czubek, Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki, Andrzej Kopeć, Beata Łobodzińska,
Ryszard Masalski, Grzegorz Mateja, Halina Mińczuk, Dorota Mrówka, Adam Oczoś, Ewa
Odulińska, Grażyna Radka, Witold Rusak, Adam Sadłowski, Tomasz Scheller, Dorota
Zasłonka
BRAK GŁOSU (1)
Michał Nowak
NIEOBECNI (6)
Sylwia Artuna, Agnieszka Iłowska, Hubert Majnusz, Rafał Olejnik, Przemysław Pawlik,
Elżbieta Setnicka

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr LIX/567/18
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

z dnia 5 lipca 2018 r.

w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego
przez dzieci objęte wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku

kalendarzowym, w którym kończą 6 lat,
w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

Ad 3.
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć zamknął LIX sesję Rady Miasta
Kędzierzyn-Koźle.

Przewodniczący obrad
Andrzej Kopeć

Sesja zakończyła się o godz. 17:00.
Protokołowała Agnieszka Szykuła


